
P R O T O K Ó Ł  NR  7/2017 

z  obrad XXV sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  1 grudnia 2017 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XXV sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji obecni 

radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, Sekretarz 

Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – Krzysztof 

Ławiński,  Honorowy Obywatel Gminy – Pan Wiesław Jaszewski, sołtysi wg. listy obecności 

stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu. 

 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  zebranych 

zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Przedstawienie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na 

rok podatkowy 2018 na obszarze Gminy Kluczewsko,  

b) przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków, 

c) wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka 

ewidencyjna Nr 2/5 o powierzchni 0,1839 ha w obrębie ewidencyjnym Jeżowiec, 

d) uchylenia Uchwały Rady Gminy Kluczewsko w sprawie upoważnienia Dyrektora  jednostki 

budżetowej Gminy Kluczewsko - Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w 

Kluczewsku, 

e) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

7. Dyskusja. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach wymienionych w punkcie 6 porządku obrad. 

9. Interpelacje i zapytania radnych.   

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad XXV sesji Rady Gminy, obecnych 12 radnych.  

Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.   

Ad. 4. Protokół  z poprzedniej XXIV sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod 

głosowanie. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez poprawek. 

Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  27 października 2017 roku (załącznik nr 3). 

Przewodniczący udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty uchwał w 

następujących sprawach:  

a) Obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2018 na obszarze Gminy Kluczewsko. W związku z 

komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2017 roku 

w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres jedenastu kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy  2018 roku, która wynosi 52,49 zł za 1 dt. Wójt 

Gminy proponuje obniżyć tę cenę do kwoty 50,00zł za 1 dt żyta i kwota ta będzie stanowiła 

podstawę do ustalenia podatku rolnego na rok 2018. Zgodnie z art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 



listopada 1984 roku o podatku rolnym  (Dz.U. z 2017 roku poz. 1892) Rada Gminy jest 

upoważniona do obniżenia ceny skupu przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Świętokrzyską Izbę Rolniczą w Kielcach pismem z dnia 8 listopada 2017 roku Znak ŚIR-

K/UG/031/26/17.  

b) Przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. Na podstawie art. 24 ust. 9 a -9 c ustawy z dnia 7 czerwca 2001 

roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Komunalny 

Usługowy Zakład Gospodarczy w Kluczewsku w dniu 15.11.2017 r. zwrócił się z 

wnioskiem do Rady Gminy Kluczewsko o przedłużenie czasu obowiązywania 

dotychczasowej taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków na terenie Gminy Kluczewsko na okres od 01.02.2018 r. do 31.01.2019 r (załącznik 

nr 4). Analiza przedłożonego w dniu 15.11.2017 r. wniosku Komunalnego Usługowego  

Zakładu Gospodarczego potwierdza zasadność wystąpienia o przedłużenie czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie 

ścieków na okres od 01.02.2018 r. do 31.01.2019 r. Niniejsza uchwała nie wywołuje zmiany 

skutków finansowych dla odbiorców usług wodociągowo-kanalizacyjnych, świadczonych 

przez Komunalny Usługowy  Zakład Gospodarczy w Kluczewsku wynikających z 

obowiązującego poziomu taryf. Stosownie do zapisu art. 24 ust. 9 a ustawy z dnia 7 czerwca 

200l r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada 

Gminy w drodze uchwały, przedłuża czas obowiązywania dotychczasowych taryf, lecz nie 

dłużej niż o l rok. 

c) Wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako 

działka ewidencyjna Nr 2/5 o powierzchni 0,1839 ha w obrębie ewidencyjnym Jeżowiec. 

Działka o numerze ewidencyjnym 2/5 o powierzchni 0,1839 ha w Jeżowcu przylega 

bezpośrednio do działki, na której zlokalizowany jest Zespół Przedszkolno-Szkolny w 

Dobromierzu wraz z nowo-wybudowanym boiskiem wielofunkcyjnym. Zakup działki Nr 

2/5 przyczyni się do poprawy warunków terenowych i będzie mogła być wykorzystywana 

jako zaplecze istniejących obiektów związanych z funkcjonowaniem szkoły. 

d) Uchylenia Uchwały Rady Gminy Kluczewsko w sprawie upoważnienia Dyrektora  jednostki 

budżetowej Gminy Kluczewsko - Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w 

Kluczewsku. Na podstawie art. 39 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym Rada Gminy Kluczewsko Uchwałą Nr XXI/39/2013 z dnia 20 września 2013 roku 

upoważniła Dyrektora  jednostki budżetowej Gminy Kluczewsko - Komunalnego 

Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej w zakresie wynikającym z ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach. Orzeczeniem z dnia 19 grudnia 2016 roku sygn. II FPS 3/16 

Naczelny Sąd Administracyjny podjął uchwałę, zgodnie z którą w sprawach opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przepis art. 6 q ust. 1 ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach wyłącza stosowanie przepisu art. 39 ust. 4 ustawy o 

samorządzie gminnym. Powyższa uchwała wyklucza możliwość dalszego prowadzenia 

spraw z zakresu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

e) Przewodniczący Rady  udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. Proponuje się dokonać zmiany wydatków 

oraz załącznika nr 3 – limity wydatków na inwestycje jednoroczne.   

Ad. 7. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała - Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 29.11.br. 

Komisja z zadowoleniem opiniuje propozycję uchwały w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Komisja pozytywnie opiniuje obniżenie ceny żyta, która jest podstawą do naliczania podatku 

rolnego. Tak więc podatki i opłaty w 2018 roku nie wzrosną, są to korzystne decyzje dla 



mieszkańców gminy. Komisja nie wnosi żadnych uwag do projektów uchwał będących tematem 

obrad dzisiejszej sesji. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. Komisja pozytywnie 

opiniuje wszystkie projekty uchwał będące tematem obrad sesji. Komisja upoważniła Wójta Gminy 

do negocjowania ceny zakupu działki w Jeżowcu, jednak bez względu na wynik której należy 

dokonać zakupu powyższej działki. Komisja uważa, że celowy jest zakup działki przy szkole.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa Eugeniusz Lipiński. Komisja nie wnosi 

żadnych uwag do projektów uchwał i opiniuje je pozytywnie. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Glanda. Komisja pozytywnie 

opiniuje projekty uchwał.  

 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.  

 Po 10 minutach wznowiono obrady.   

Ad. 8. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2018 na obszarze Gminy 

Kluczewsko - udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXV/39/2017 i stanowi załącznik nr 5.   

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków - udział wzięło 12 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

nr XXV/40/2017 i stanowi załącznik nr 6.   

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie Wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy 

Kluczewsko nieruchomości oznaczonej jako działka ewidencyjna Nr 2/5 o powierzchni 

0,1839 ha w obrębie ewidencyjnym Jeżowiec - udział wzięło 12 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr 

XXV/41/2017 i stanowi załącznik nr 7.   

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchylenia Uchwały Rady Gminy Kluczewsko w 

sprawie upoważnienia Dyrektora  jednostki budżetowej Gminy Kluczewsko - Komunalnego 

Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku - udział wzięło 12 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

nr XXV/42/2017 i stanowi załącznik nr 8.   

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok  – udział 

wzięło 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XXV/43/2017 i stanowi załącznik nr 9.  

Ad. 9. W interpelacjach  i zapytaniach  radnych głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Barański zwrócił się z zapytaniem czy zostały podjęte działania na 

zgłoszone na posiedzeniu komisji o podwyższenie kwoty na wsad do kotła na dożywianie uczniów.  

Radny Miszczak Jan zwrócił się do Wójta na temat projektu „zielona energia”, oraz do Dyrektora 

KUZG na temat braku wody w związku z awarią prądu.  

Radny Lipiński Eugeniusz zwrócił się do Wójta aby zwiększyć środki na klub sportowy „Start” 

Dobromierz oraz aby zamieszczać artykuły w prasie o sukcesach uczniów ze szkół. 

Ad. 10. Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy.  

Na temat zwiększenia kosztów wsadu do kotła na stołówkach nie były jeszcze prowadzone 

rozmowy z Dyrekcjami szkół. Wójt uważa, że 1,60 zł na 1 ucznia jest kwotą niewystarczającą i 

dlatego zostanie zorganizowane spotkanie z dyrekcjami w powyższej sprawie. Co do większej 

kwoty na klub sportowy Start, Wójt uważa, że należy zrobić rozeznanie po złożeniu sprawozdań 

rocznych i wesprzeć wszystkie kluby sportowe, jeżeli oczywiście będzie taka wola radnych. Co do 

zamieszczanie artykułów w prasie to sytuacja wygląda tak, że są zbierane informacje od szkół i 

stowarzyszeń  i zamieszczane w gazecie powiatowej oraz Kurierze Kluczewska.  



W sprawie projektu „zielona energia” jesteśmy jako Gmina liderem spośród 4 gmin. Projekt 

zakłada, że ma być wykonany do końca 2018 roku, jako gmina jesteśmy gotowi, czekamy na 

odgórne decyzje.  

Jeżeli chodzi o dzisiejszy brak prądu, jest to wyjątkowa sytuacja spowodowana warunkami 

atmosferycznymi. Nie ma światła ani wody, dlatego na rok przyszły zaplanowano zakup agregatu 

prądotwórczego, aby mogła pracować oczyszczalnia ścieków oraz hydrofornia. Dodatkowo 

utrudniony jest kontakt z zakładem energetycznym, dlatego nie wiadomo kiedy zostanie usunięta 

awaria energii elektrycznej.  

Dyrektor KUZG wyjaśnił, że woda już została włączona, obecnie zakład posiada jeden agregat, 

który trochę pracuje na hydrofornii, a trochę na oczyszczalni. Zakład dziś od godzin nocnych 

pracuje przy odśnieżaniu dróg oraz nadzoruje prace wodno-kanalizacyjne. Strażacy całą noc 

usuwają powalone od śniegu na drogi drzewa. Dlatego Dyrektor zwraca się z prośbą o 

wyrozumiałość i o cierpliwość dla pracy Zakładu Komunalnego, ponieważ robione jest wszystko co 

tylko w naszej mocy. 

Ad. 11.W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrali: 

Radny Łoszek, w związku z dzisiejszymi wydarzeniami awaryjnymi, zwrócił się do Wójta o 

rozważenie zakupu agregatu prądotwórczego do Urzędu Gminy, ponieważ w dobie komputerów 

pracownik nie może wydać petentowi żadnego zaświadczenia.  

Sołtys wsi Komparzów Pani Fornal zwróciła się do Wójta w następujących sprawach: ponowiła 

wniosek o remont drogi do Dąbrów, o usunięcie gałęzi nad drogą powiatową, ponieważ po opadach 

śniegu gałęzie zawisają nad drogą, przez co utrudniony jest oraz niebezpieczny ruch samochodowy. 

Pani Sołtys zwróciła uwagę, że firma odbierająca śmieci zostawia tylko po jednym worku na 

wymianę zamiast tyle worków ile zostało oddanych śmieci, oraz worki są złej jakości - popękane. 

Na dowód Pani sołtys przyniosła nowy worek w kilku miejscach poprzecinany. 

Przewodniczący Rady popiera Panią sołtys, że firma odbierająca odpady zostawia za mało worków 

na wymianę. 

- Wiceprzewodniczący Rady Piotr Barański  powiedział, że dochodzą takie głosy od mieszkańców, 

że firma odbierająca odpady śmieci segregowane miesza wrzucając do jednego samochodu ze 

śmieciami niesegregowanymi. 

- Dyrektor KUZG stwierdził, że takie problemy z workami mieszkańcy zgłaszają w Zakładzie 

Komunalnym, dlatego w przyszłym tygodniu  zostało zaplanowane spotkanie z prezesem firmy. 

Wszystkie uwagi pod adresem firmy dyrektor przekaże prezesowi. Co do worków, to jeżeli 

mieszkańcy potrzebują to są wydawane w zakładzie komunalnym, również dla sołtysów aby mogli 

przekazywać mieszkańcom.  

Sołtys wsi Mrowina Pan Zając zwrócił się o zmianę terminu poboru opłat za wodę, ponieważ 

inkasent zbierał w tym samym czasie co sołtys  podatek i mieszkańcy zwracali uwagę, aby 

rozdzielić w/w płatności.  

Radny Lipiński poruszył temat niebezpiecznego zakrętu w Brześciu, na którym często zdarzają się 

wypadki. Radny uważa, że należy zmienić znak ograniczenia prędkości do 20 km/h oraz 

zamontować na zakręcie oświetlenie pulsacyjne. Radny poinformował, że w sali OSP w 

Kluczewsku odbyło się spotkanie w jednym dniu dla pań, a w drugim dla panów z 

przedstawicielami centrum onkologii z Kielc na temat zdrowia oraz profilaktyki chorób raka. 

Niestety bardzo małe zainteresowanie wśród mieszkańców, dlatego prośbą aby na przyszłość 

szerzej rozpowszechnić informacje o takich spotkaniach np. poprzez sołtysów.  

- Radny Łoszek odniósł się do wypowiedzi przedmówcy na temat zakrętu w Brześciu i uważa, że 

znak ograniczenia prędkości jest usytuowany za blisko zakrętu, jeżeli byłby około 100 m przed 

zakrętem, to kierowcy przygotowali by się do niebezpiecznego miejsca. Radny zgłaszał ten problem 

Komendantowi Policji na jednej z sesji, że często w Brześciu zdarzają się wypadki. Komendant 

stwierdził, że kierowcy na własną rękę wyciągają pojazdy z rowu,  nie zgłaszając faktu na policję, 

dlatego nie ma oficjalnych zgłoszeń o niebezpiecznym miejscu i dużej ilości wypadków. 



Sołtys wsi Rączki Pani Radziejewska złożyła podziękowanie dla pracownika UG Pani Wyrwał za 

pomoc przy realizacji zadań z funduszu sołeckiego.  

Radna Bańcer złożyła podziękowanie dla Dyrektora KUZG za wybudowanie ze środków funduszu 

sołeckiego oświetlenia ulicznego w Jeżowcu.  

- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. W sprawie drogi do 

miejscowości Dąbrowy Wójt poruszał temat na spotkaniu z posłem oraz doradcą Wojewody, na 

którym zaproponowano żeby wystosować pismo do Nadleśnictwa o uregulowanie stanu prawnego 

tej drogi. W sprawie zawisów nad drogą powiatową Urząd wystosuje pismo do Zarządu   Dróg 

Powiatowych o usunięcie gałęzi przydrożnych. Jeżeli chodzi pobór podatku oraz opłaty za wodę to 

jest temat do uzgodnienia tak jak życzą sobie mieszkańcy.  

W sprawie niebezpiecznego zakrętu w Brześciu to wystosujemy pismo do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich o oznakowanie oraz światła pulsacyjne, a jeżeli będzie taka potrzeba to gmina 

zamontuje lampę na słupie aby dodatkowo doświetlić zakręt.  

Jeżeli chodzi o spotkania pań w sprawie badań profilaktycznych to Wójt uważa, że jest to bardzo 

ważny temat, który na pewno będzie kontynuowany. Wójt uważa, że należy się zmobilizować i 

zachęcać panie do badań profilaktycznych. 

Radny Łoszek odniósł się do sprawy drogi do Dąbrów i powiedział, jakim prawem nadleśnictwo 

przejęło drogę, a teraz żeby oddać na rzecz gminy to chcą żeby gmina zapłaciła za grunt.  

Wiceprzewodniczący Barański stwierdził, że w gestii polityków aby mienić ustawę aby 

nadleśnictwa mogły przekazywać samorządom drogi , ponieważ  jest to nie tylko problem w naszej 

gminie lecz w całej Polsce.  

Na zakończenie Sekretarz zaprosił zebranych na spotkanie z przedstawicielami Powiatowej 

Inspekcji Weterynaryjnej, które odbędzie się dziś po zakończeniu obrad sesji, na temat ptasiej 

grypy. 

 

Ad. 12. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w 

dniu 1 grudnia 2017 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 11
45

.  

 

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 

 

 


